
1 

 

Protokół Nr XIV/2021 

obrad XIV sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytych w dniu 28 stycznia 2021 r. 

 

Obrady rozpoczęto o godzinie 10:00 w sali Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu 

i Rekreacji w Kleszczelach. W obradach uczestniczyli radni: Dymitr Artysiewicz, Piotr 

Dmitruk, Piotr Gawryluk, Jerzy Gładzki, Aleksander Kazimieruk, Mirosław Markiewicz, 

Marek Martynowicz, Janusz Polak, Agnieszka Jowita Romaniuk, Aleksy Roszczenko, Daria 

Maria Sienkiewicz, Jan Szmuksta, Renata Wasiluk i Katarzyna Witoszko. Podczas obrad była 

nieobecna radna Katarzyna Koc. 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Kleszczelach – 

Pan Aleksy Roszczenko. 

 Protokołowała Joanna Szymaniuk 

 

Do punktu 1. 

 Otwarcia obrad XIV  sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach dokonał Przewodniczący 

Rady Aleksy Roszczenko witając, radnych, radnego powiatowego Jarosława Gerasimiuka,  

Burmistrza Kleszczel Aleksandra Sielickiego, Sekretarz Gminy Walentynę Sidoruk, sołtysów 

gminy Kleszczele oraz wszystkich przybyłych na dzisiejsze obrady. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach uczestniczy 

14 radnych, co stanowi wymagane kworum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady. 

Listy obecności radnych oraz pozostałych osób uczestniczących w obradach stanowią 

załączniki do protokołu (załączniki nr 1, 2, 3). 

 

Do punktu 2. 

Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad XIV sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach. 

2) Przedstawienie porządku obrad. 

3) Przyjęcie protokołu z obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytej 

w dniu 30 grudnia 2020 r. 

4) Sprawozdanie z działalności Burmistrza Kleszczel w okresie między sesjami, w tym 

przedstawienie informacji z realizacji uchwał za II półrocze 2020 r.  

5) Uchwalenie budżetu gminy na 2021 r.: 

a. przedstawienie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2025  

i projektu budżetu gminy na 2021 r., 

b. przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy Rady Miejskiej 

w Kleszczelach w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021 – 2025 

i projektu budżetu gminy na 2021 r., 

c. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021 – 2025, 

d. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie 

projektu budżetu gminy na 2021 r. oraz możliwości sfinansowania deficytu, 

e. dyskusja, 

f. podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021 – 2025, 

g. podjęcie uchwały w sprawie budżetu gminy na 2021 r., 

6) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków 
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komunikacyjnych na terenie gminy Kleszczele, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Kleszczele oraz warunków  i zasad korzystania z tych 

przystanków. 

7) Wolne wnioski i informacje. 

8) Zamknięcie obrad. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony porządek obrad. 

W głosowaniu brało udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem porządku 

głosowało czternastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

 

Do punktu 3. 

Przewodniczący Rady wystąpił z wnioskiem o przyjęcie protokołu z obrad XIII sesji 

Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytej w dniu 30 grudnia 2020 r. 

Do treści protokołu przed obradami sesji oraz w trakcie sesji uwag nie wniesiono. 

Protokół z obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytej w dniu 30 grudnia 2020 r. 

został przyjęty przez aklamację. 

 

Do punktu 4. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki poinformował, iż w okresie międzysesyjnym 

Rady Miejskiej wydał 6 zarządzeń. Przedstawił jakich spraw zarządzenia dotyczyły. 

Burmistrz Kleszczel zwrócił się do radnych o pytania w sprawie informacji o realizacji 

uchwał Rady Miejskiej w Kleszczelach za II półrocze 2020 r., która została radnym 

przekazana wraz z zawiadomieniem na sesję. Radni nie zgłosili pytań ani uwag. Informacja 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Następnie Burmistrz przekazał bieżące informacje dotyczące gminy: 

 w związku z intensywnymi opadami śniegu nie wszystkie drogi gminne są przejezdne. 

Na dzisiejszej porannej odprawie z kierownikiem Kupryciukiem uzgodniliśmy, że do 

godzin popołudniowych przejezdność dróg gminnych się poprawi; 

 brak energii elektrycznej w rejonie Policznej, Białej Straży i Kuraszewa, Dobrowoda. 

Problem został zgłoszony i PGE cały czas usuwa szkody, brak informacji, kiedy prąd 

będzie dostarczony; 

 transport osób w wielu 70 i 80+, które mają orzeczenie lekarskie lub mają trudności  

w samodzielnym dotarciu do punktu szczepień przeciwko COVID-19. Gmina 

zapewnia transport takim osobom. Należy zgłosić to do koordynatora do Pani Joanny 

Szymaniuk i ona organizuje transport do punktu szczepień. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady stwierdził, że sprawozdanie z działalności 

Burmistrza Kleszczel w okresie między sesjami, w tym przedstawienie informacji z realizacji 

uchwał za II półrocze 2020 r.  zostało przyjęte przez aklamację. 

 

Do punktu 5a. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki przedstawił projekt wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2021-2025 oraz projekt budżetu gminy na 2021 r. wraz z uzasadnieniem. 

Burmistrz Kleszczel stwierdził, że projekt budżetu gminy na 2021 zakłada dochody  

w wysokości 10 345 641 zł, w tym dochody bieżące 10 106 694 zł, majątkowe 238 947 zł. 
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Wydatki budżetu gminy w wysokości 10 583 361 zł, w tym bieżące 10 019 896 zł, majątkowe 

563 465 zł. 

Burmistrz stwierdził, że projekt budżetu gminy na 2021 r. jest bardzo ambitny pod 

względem inwestycji. Na 2021 r. zaplanowano 3 zadania inwestycje: 

 rozbudowa systemu odbioru ścieków bytowych i systemu zaopatrzenia w wodę na 

terenie gminy Kleszczele - przy ulicy Sosnowej w Kleszczelach  i przy ulicy Nowej  

i Głównej  w Dobrowodzie. Złożyliśmy wniosek o dofinansowanie ze środków 

unijnych . Wartość kosztorysowa inwestycji to 471 447,00 zł, w tym środki własne  

171 465,00 zł; 

 przebudowa drogi gminnej Saki – Grabowiec, I etap – wniosek został złożony do 

Funduszu Dróg Samorządowych do Wojewody Podlaskiego. Wkład własny to  

132 000,00 zł; 

 przebudowa świetlicy wiejskiej we wsi Saki – wartość kosztorysowa to 250 000,00 zł, 

planowane jest wartość inwestycji pokryć z bonu inwestycyjnego  otrzymanego od 

Premiera Mateusza Morawieckiego.  

Burmistrz dodał, że obecnie trwa nabór wniosków na zadania inwestycyjne związane  

z funkcjonowaniem kiedyś Państwowych Gospodarstw Rolnych na terenie gminy. Jako 

gmina będziemy składać 3 wnioski. Pierwszy wniosek tyczyć się będzie termomodernizacji 

budynku Szkoły Podstawowej w Kleszczelach. Drugi wniosek na przebudowę ulicy 

Wiśniowej  w Kleszczelach oraz trzeci wniosek na urządzenia placu zabaw i siłowni 

plenerowej przy ulicy Akacjowej. 

 

Do punktu 5b. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy Marek Martynowicz odczytał 

pozytywną opinię Komisji z dnia 29 grudnia 2020 r. w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2021 - 2025 i projektu budżetu gminy na 2021 r. Opinia stanowi załącznik 

nr 5 do protokołu. 

 

Do punktu 5c. 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Kleszczele na lata 2021-2025 wyrażoną w Uchwale Nr II-00311-135/20 

z dnia 29 grudnia 2020 r. 

 

Do punktu 5d. 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku o projekcie budżetu Gminy Kleszczele na 2021 r. oraz 

możliwości sfinansowania planowanego deficytu wyrażoną w Uchwale Nr II-00310-135/20 

z dnia 29 grudnia 2020 r. 

 

Do punktu 5e. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2021 - 2025 i projektem budżetu gminy na 2021 r. 
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Do punktu 5f. 

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

projektem uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021 – 2025. 

W głosowaniu brało udział czternastu radnych, z których „za” podjęciem uchwały 

głosowało czternastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 6 do protokołu.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XIV/127/2021 w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021 – 2025 została podjęta jednogłośnie. Uchwała 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Do punktu 5g. 

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

projektem uchwały w sprawie budżetu gminy na 2021 r. 

W głosowaniu brało udział czternastu radnych, z których „za” podjęciem uchwały 

głosowało czternastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 8 do protokołu.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XIV/128/2021 w sprawie budżetu 

gminy na 2021 r. została podjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Do punktu 6. 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych na terenie gminy Kleszczele, których właścicielem 

lub zarządzającym jest Gmina Kleszczele oraz warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków. 

Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został przesłany radnym wraz  

z zawiadomieniem o sesji oraz przedstawiony na Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy Rady 

Miejskiej w Kleszczelach. Komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.    

Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych na terenie gminy Kleszczele, których właścicielem lub zarządzającym jest 

Gmina Kleszczele oraz warunków  i zasad korzystania z tych przystanków. 

W głosowaniu brało udział czternastu radnych, z których „za” podjęciem uchwały 

głosowało czternastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 10 do protokołu.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XIV/129/2021 zmieniająca uchwałę 

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie gminy Kleszczele, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Kleszczele oraz warunków i zasad korzystania  

z tych przystanków została podjeta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu. 

 

Do punktu 7. 

Radna Renata Wasiluk zapytała czy będzie przejście dla pieszych na ulicy Kolejowej  

w okolicach sklepu Biedronka. 
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Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że taki wniosek do Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad zostanie złożony.  

Radna Renata Wasiluk zapytała, czy jest możliwość montażu progu zwalniającego  

na ul. Kolejowej bo jest teraz wzmożony ruch. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że nie ma możliwości montażu 

progu zwalniającego na drodze krajowej o kategorii GP. 

Radny Mirosław Martynowicz zapytał, czy można ewentualnie postawić znak 

drogowy o ograniczeniu prędkości do 40. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że znak drogowy można 

zgłosić, ale w żadnym przypadku próg zwalniający. Dodał, że skierujemy wniosek do 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w tej sprawie. 

Radna Renata Wasiluk zapytała, czy będą odśnieżane chodniki na ul. Kolejowej, 

ponieważ wcześniej jeździł traktor z pługiem a teraz już nie jeździ.  

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że zgodnie przepisami, każdy 

właściciel nieruchomości jest zobowiązany do odśnieżania chodnika przed posesją. Zarządca 

drogi jest zobowiązany do odśnieżania pasa drogowego oraz wywożenie nadmiaru śniegu. 

Burmistrz dodał, że przy ulicy Kolejowej jest ścieżka pieszo-rowerowa i zarządca 

drogi również jest zobowiązany odśnieżać tę ścieżkę.  

Rady Piotr Gawryluk zapytał, czy w związku, że harmonogramem za wywóz 

odpadów mamy do końca marca rozpisany, to znaczy, że nie ma komu wywozić odpadów? 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że umowę z odbiorcą mamy  

do końca czerwca. Jeśli teraz przekazał państwu harmonogram do końca marca, to w marcu  

z pewnością przekaże harmonogram na kolejne trzy miesiące. 

Burmistrz dodał, że przymierzamy się do ogłoszenia przetargu na wyłonienie 

wykonawcy na odbiór odpadów. Prawdopodobnie czekają nas podwyżki cen za wywóz 

odpadów. 

Radny Aleksander Kazimieruk zapytał, czy ujęcie wody w Suchowolcach jest 

zaopatrzone w agregat prądotwórczy i jeśli tak to kto jest za niego odpowiedzialny, ponieważ 

jak nie było energii elektrycznej w Suchowolcach nie było również wody. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że hydrofornia  

w Suchowolcach nie jest wyposażona w agregat prądotwórczy. Eksploratorem jest Spółka 

Wodociągi Podlaskie i tam zwrócimy się z wnioskiem w tej sprawie. 

Radny Mirosław Markiewicz powiedział, że nie ma przejścia chodnikiem od jego 

posesji do cmentarza oraz przy cmentarzu nie ma przejazdu na parking. Ludzie chodzą ulicą, 

bo chodnikiem nie ma przejścia i policja zwraca im uwagę. Zapytał, czy można zgłaszać dany 

problem do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, ponieważ oni jeżdżą 

codziennie drogą krajową i widzą problem ale nie reagują. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że chcemy wnioskować  

do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad o wywóz nadmiaru śniegu z ścieżki 

pieszo-rowerowej oraz jej odśnieżenie i posypanie solą. 

Radny Dymitr Artysiewicz zapytał, czy coś wiadomo na temat programu „Moja 

Woda”, czy gmina będzie przystępować do tego programu? 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że do urzędu nie wpłynęły 

żadne dokumenty dotyczące tego programu, dodał, że jak wpłyną dokumenty to jako gmina 

będziemy chcieli się przyłączyć ponieważ jest to dobra inicjatywa. 
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Burmistrz Kleszczel dodatkowo powiedział o azbeście. W 2020 r. dokonano odbioru 

około 250 ton eternitu, który częściowo był finansowany z Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska. Jeśli ktoś chce aby poza kolejką odebrać od niego eternit będzie musiał pokryć 

25% kosztów odbioru eternitu. 

Dodatkowo dodał, że na terenie gminy Kleszczele funkcjonują cztery farmy 

fotowoltaiczne, każda o powierzchni 2 ha. Cały proces przygotowania tej inwestycji trwał  

3 lata. Jest to korzystna inwestycja dla właścicieli nieruchomości z którymi inwestor podpisał 

umowę na 20-letnią dzierżawę oraz dla gminy ponieważ inwestor będzie płacić podatek. 

Obecnie jest prowadzone postępowanie na budowę kolejnej farmy fotowoltaicznej, w obrębie 

wsi Gruzka. 

Radna Agnieszka Jowita Romaniuk poprosiła w imieniu mieszkańców wsi Policzna, 

Kuraszewo i Biała Straż aby ponaglać zakład energetyczny aby mieszkańcy jak najszybciej 

mogli otrzymać prąd. 

Radna Renata Wasiluk poinformowała, że odbędzie się zbiórka kolędnicza  

w Kleszczelach na rzecz chorego na SMA Mikołajka. Zachęciła aby przyjmować kolędników 

i zapewniła, że kolędowanie jest bezpieczną formą ponieważ odbywa się na powietrzu. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że zakład energetyczny  

w ubiegłym roku podjął inicjatywę aby linie napowietrzne w obszarach leśnych zamienić na 

linie kablowe, tylko to wymaga czasu i środków finansowych.  

 

Do punktu 8. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady o godzinie 11:35 zamknął 

obrady XIV sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach. 

 

Podpis protokolanta: 

 

Joanna Szymaniuk      Przewodniczący Rady 

    

mgr Aleksy Roszczenko 


